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Protokół Nr 16 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 22.02.2012r. 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13:30 – 15:00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej - Józef Kujawiak. 
2. Burmistrz Więcborka  - Paweł Toczko 
3. Skarbnik Gminy   - Władysław Rembelski 
 
 
 
Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert rozpoczął spotkanie od powitania 
wszystkich zebranych i przypomnienia porządku obrad spotkania, który obejmował 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok  2012 
oraz sprawy różne. Dodatkowo zaszła konieczność wywołania projektu uchwały w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork na lata 2012 – 2015,  
w związku z czym również ten punkt włączony został do tematyki obrad. 
 
Do powyższego nikt z obecnych nie wniósł uwag. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
 
Kontynuując spotkanie Przewodniczący Komisji przekazał głos Skarbnikowi Gminy  
p. Władysławowi Rembelskiemu, który omówił propozycje zmian w budżecie Gminy 
Więcbork na rok 2012. 
 
Zmiany dotyczyły: 

1. Zmian w planie dochodów w dziale 801 o kwotę 1.162,00 zł. dokonano z uwagi na wpłatę 
pracowników BOOS w Więcborku z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z 
odsetkami za nieterminowe przekazanie składek ZUS. 

2. Zmian w planie dochodów w dziale 050 dokonano z uwagi na zmianę przez Urząd 
Marszałkowski w Toruniu warunków finansowania projektów. 

3. Zmian w planie dochodów w dziale 600 dokonano z uwagi na zwiększenie przez Urząd 
Marszałkowski w Toruniu wartości realizacji w 2012 r. zadania pn. „Rewitalizacja miasta 
Więcbork". 

4. Zmian w planie dochodów w dziale 710 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w Więcborku". 

5. Zmian w planie dochodów w dziale 801 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Moje Boisko-Orlik 2012". 

6. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60013 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Odwodnienie drogi i budowa chodnika na ulicy Złotowskiej  
w miejscowości Witunia". 

7. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60016 dokonano z uwagi na zwiększenie przez 
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Urząd Marszałkowski w Toruniu wartości realizacji w 2012 r. zadania pn. „Rewitalizacja 
miasta Więcbork". 

Zmian w planie wydatków w rozdziale 71004 dokonano z uwagi na przygotowanie studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy i Miasta Więcbork Zmiany 
dotyczyły: 

8. Zmian w planie dochodów w dziale 801 o kwotę 1.162,00 zł. dokonano z uwagi na wpłatę 
pracowników BOOS w Więcborku z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z 
odsetkami za nieterminowe przekazanie składek ZUS. 

9. Zmian w planie dochodów w dziale 050 dokonano z uwagi na zmianę przez Urząd 
Marszałkowski w Toruniu warunków finansowania projektów. 

10. Zmian w planie dochodów w dziale 600 dokonano z uwagi na zwiększenie przez Urząd 
Marszałkowski w Toruniu wartości realizacji w 2012 r. zadania pn. „Rewitalizacja miasta 
Więcbork". 

11. Zmian w planie dochodów w dziale 710 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w Więcborku". 

12. Zmian w planie dochodów w dziale 801 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Moje Boisko-Orlik 2012". 

13. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60013 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Odwodnienie drogi i budowa chodnika na ulicy Złotowskiej  
w miejscowości Witunia". 

14. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60016 dokonano z uwagi na zwiększenie przez 
Urząd Marszałkowski w Toruniu wartości realizacji w 2012 r. zadania pn. „Rewitalizacja 
miasta Więcbork". 

15. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71004 dokonano z uwagi na przygotowanie studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy i Miasta Więcbork. 

16. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71035 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Modernizacja cmentarza komunalnego w Więcborku". 

17. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71095 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w Więcborku". 

18. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75023 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Zakup pieca c.o. do budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku".  

19. Zmian w planie wydatków w dziale 801  dokonano z uwagi na bieżące funkcjonowanie 
placówek oświatowych Gminy Więcbork. 

20. Zmian w planie wydatków w rozdziale 90001 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Kanalizacja na ulicy Brzozowej i Lipowej w Więcbork". 

21. Zmian w planie wydatków w rozdziale 92109 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Zakup patelni elektrycznej do świetlicy wiejskiej w Puszczy". 

22. Zmian w załączniku dotyczącym przychodów i rozchodów dokonano z uwagi na 
wprowadzenie wolnych środków wyliczonych na podstawie ewidencji księgowej 

23. . 
24. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71035 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 

inwestycji pn.: „Modernizacja cmentarza komunalnego w Więcborku". 
25. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71095 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 

inwestycji pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w Więcborku". 
26. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75023 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 

inwestycji pn.: „Zakup pieca c.o. do budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku".  
27. Zmian w planie wydatków w dziale 801  dokonano z uwagi na bieżące funkcjonowanie 

placówek oświatowych Gminy Więcbork. 
28. Zmian w planie wydatków w rozdziale 90001 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 

inwestycji pn.: „Kanalizacja na ulicy Brzozowej i Lipowej w Więcbork". 
29. Zmian w planie wydatków w rozdziale 92109 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 

inwestycji pn.: „Zakup patelni elektrycznej do świetlicy wiejskiej w Puszczy". 
30. Zmian w załączniku dotyczącym przychodów i rozchodów dokonano z uwagi na 

wprowadzenie wolnych środków wyliczonych na podstawie ewidencji księgowej 
 
Przewodniczący Komisji  otworzył dyskusję. 
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Radny Kazimierz Wilczyński pytał dlaczego z zadań inwestycyjnych wyrzucono budowę 
chodnika do Wituni, a wprowadzono wykonanie kanalizacji na ulicy Brzozowej i Lipowej  
w Więcborku.  
 
Burmistrz Wi ęcborka wyjaśnił, że po pierwsze skądś te środki trzeba było wziąć, a druga 
sprawa, że w tej chwili trwają negocjacje z Zarządem Dróg Wojewódzkich, dotyczące 
finansowania wykonawstwa chodnika do Wituni. Żeby nie blokować tych już 
zabezpieczonych środków zdecydowano o wykorzystaniu ich do innego zadania, o którym 
zresztą również była mowa wcześniej ale nie jest to jednoznaczne z rezygnacją z budową 
przedmiotowego chodnika. Poza tym ZDW przygotował projekt przejścia pod wiaduktem, do 
którego gmina zgłosiła pewne uwagi. Projekt taki powinien Stanowic pewną spójność,  
a w proponowanym przez ZDW kształcie nie zawiera istotnych elementów. 
 
Radny Waldemar Kuszewski odniósł się do zwyżki kosztów na zadanie pn „Rewitalizacja  
miasta Więcbork”, pytając z czego ona wynika. 
 
Skarbnik Gminy  odpowiedział, że taki układ wykonawczy narzucony został przez Urząd 
Marszałkowski. Oznacza to, że w 2012 roku minimum tyle środków musi zostać na to 
zadanie przeznaczone. 
 
Czy Tyl musimy dorzucić – radny Kuszewski. 
 
Tak – odpowiedział skarbnik Gminy. 
 
Radny Kuszewski zapytał również o wykonanie i koszt Studium uwarunkowań i planów 
zagospodarowania przestrzennego Gminy i Miasta Więcbork.  
 
Skarbnik Gminy podał, że koszt sporządzenia dokumentu wyniesie 150.000,00 zł. 
Przedsięwzięcie rozłożono na dwa lata i w roku bieżącym przyjęto wydatkowanie kwoty 
50.000,00 zł, a w kolejnym 100.000,00 zł.  
 
Kolejne pytanie radnego Kuszewskiego dotyczyło wprowadzonego zadania  - budowy 
kanalizacji na ulicy Lipowej i Brzozowej. 
 
Skarbnik Gminy wskazał, że chodzi tu o kontynuację tych prac, które w tej lokalizacji 
rozpoczęto w roku ubiegłym. Wówczas przygotowano dokumentację na całość, a wykonano 
tylko fragment prac. 
 
Radny Kuszewski  dochodził, czy w dokumentacji i wartości zadania ujęto wszystkie 
elementy tzn. np. odwodnienie, kanalizacje deszczowa itp., żeby w trakcie prac radni nie 
zostali zaskoczeni, że trzeba to wykonać. 
 
Tego nie wiem, ale odwodnienie związane jest raczej z budową dróg i chodników – 
powiedział Skarbnik Gminy. 
 
Radny Kuszewski pytał, czy wiadomo coś więcej o modernizacji targowiska. 
 
Burmistrz Wi ęcborka poinformował, że Gmina ma możliwość wykonania tej inwestycji  
w wydłużonym czasie, dlatego też w pierwszej kolejności podejmie się budowy boiska 
„ORLIK”. 
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Skarbnik Gminy  dopowiedział, że na dziś jeszcze nie  ma rozstrzygnięcia konkursu i nie 
wiadomo, czy Gmina Więcbork go wygra. 
 
Czy dokumentacja na modernizacje targowiska obejmuje stoiska zadaszone ? – radny 
Kuszewski. 
 
Burmistrz Wi ęcborka  zaznaczył, że to co powinno być wykonane w ramach projektu jest 
ściśle ujęte w przepisach konkursowych – nie ma w tym zakresie dowolności. 50 % terenu 
targowiska podlega zadaszeniu, a ponadto musi zostać wykonane oświetlenie, kanalizacja, 
wodociąg / sanitariaty / oraz utwardzenie terenu. 
 
Radny Kuszewski uważał, że należy się dobrze zastanowić, co ewentualnie chce tam zrobić  
z jednoczesnym rozeznaniem jakie w tym względzie są oczekiwania samych handlowców. 
Dobrze byłoby wysłuchać również opinii dzierżawcy obiektu, który pewne sugestie i uwagi 
zapewne też ma. Handlowcy mają obawy co do tego, czy zadaszone stoiska nie spowodują 
podwyższenia opłaty, co z kolei obniży im opłacalność. Poza tym większość sprzedających 
posiada własne stoiska w postaci namiotów, czy zadaszeń. Obawy radnego budził również 
fakt, że wykonanie stoisk może w znacznym stopniu ograniczyć ilość bezpłatnych miejsc 
parkingowych, które  wykorzystywane są przez kierowców w pozostałe dni tygodnia. 
 
Według Burmistrza Wi ęcborka 50 % powierzchni po zmodernizowaniu nadal pozostanie 
nie zadaszona i tam będzie możliwość parkowania aut.  
 
Przewodniczący RM mówił o tym, że dokumentacja na Targowisko, która jest obecnie  
w posiadaniu Gminy dla celów konkursowych prawdopodobnie będzie musiała zostać 
zmieniona. Poprzednią dokumentację trzeba będzie unieważnić wraz z pozwoleniem i zlecić 
opracowanie nowej. 
 
Radny Wobszal pytał, kiedy nastąpi rozstrzygniecie konkursu. 
 
W czerwcu – odpowiedział Przewodniczący RM. 
 
Radny Wobszal zapytał, czy Gmina zdąży z opracowaniem nowej dokumentacji. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zapewnił, że pewne rzeczy są już gotowe, pozostaje tylko kwestia 
dopracowania szczegółów i ujęcia pewnych dodatkowych rzeczy. 
 
Dokumentacja opiewa na koszt?- pytał radnych Kuszewski. 
 
Dofinansowanie nie większe niż 500.000,00 zł w 2012 roku i 500.000,00 zł w 2013 roku. Jest 
ono rozłożone na dwa lata – wyjaśnił Skarbnik Gminy. 
 
Dofinansowanie wynosi do 75 % - radny Kuszewski. 
 
Tak – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 
 
Przewodniczący Komisji proponował, by na Komisję , gdzie poruszana będzie kwestia 
targowiska zaproszony został jego obecny Zarządca. 
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Powyższe poparł radny Kuszewski dodając, że przedmiotowa sprawa mogłaby zostać 
rozpatrzona na forum połączonych komisji. Można by również w związku z tym w formie 
ogłoszenia powiadomić o takim spotkaniu, żeby umożliwi ć wypowiedzenie się w tej sprawie 
wszystkim zainteresowanym. Wówczas też będzie wiadomo, jakie są oczekiwania. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński uznał, że najbardziej w lokalizacji targowiska potrzebna 
byłaby dodatkowa droga. Obecnie dojazd jest fatalny, a przy okazji modernizacji można by 
było wykonać tą dodatkową drogę od strony Marketu „ROLNIK”. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że powiększenie targowiska w ten sposób nie było brane 
pod uwagę. Myślano jedynie o zwiększeniu powierzchni poprzez przeniesienie garaży, które 
obecnie są usytuowane na tyłach Targowiska.  Przypomniał też, ze możliwy jest dojazd  
w ramach ścieżki rowerowej w kierunku osiedla Łopiennik bezpośrednio przy bramie  
p. Sosnowskiego. 
 
Radna Grażyna Sowińska  prosiła o potwierdzenie, czy Plan Zagospodarowania, o którym 
była mowa w zmianach w Budżecie Gminy dotyczyć ma całej gminy. 
 
Tak – odpowiedział Skarbnik. 
 
Radna rozumiała, że koszt szacunkowy wynosi 150.000,00 zł, chciała wiedzieć jak to 
wygląda w przypadku, kiedy wykonuje się szczątkowe plany zagospodarowania, pod 
konkretne przedsięwzięcia. 
 
To nie jest plan zagospodarowania, to jest Studium uwarunkowań. Studium to obejmie całą 
gminę i będzie wykonane dla wszystkich – dla tych, którzy będą chcieli otworzyć jakąś 
drobna działalność rzemieślniczą , i działalność związaną z wypoczynkiem i rekreacją, 
inwestorów chcących postawić biogazownie, wiatraki– wyjaśnił Skarbnik Gminy. 
 
Radny Ireneusz Balcer zapytał, czy Dyrektorzy szkół przygotowując swoje wydatki 
zmieścili się określonych ramach. 
 
Skarbnik Gminy  podał, że nastąpiło to według tego, co zostało ustalone. 
 
Radna Grażyna Sowińska chciała wiedzieć, czy wiadomo już cos na temat koniecznych 
nakładów na ogrzewanie MGOK w Więcborku tj. czy nastąpi tam wymiana pieca? 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że Dyrektor MGOK akcentowała potrzebę zmiany 
ogrzewania. W związku z tym poprosił, by dokonała ona rozeznania kosztów montażu 
alternatywnych źródeł ogrzewania np. węglowego, czy na ekogroszek.  
 
Radny Kuszewski stwierdził, że w momencie uchwalania budżetu była mowa o zdjęciu 
200.000,00 zł z oświaty. 
 
Przewodniczący RM sprostował, ze było to 260.000,00 zł – 100.000,00 zł na zwiększenie 
rezerwy, a 160.000,00 zł na inwestycje. 
 
Skarbnik Gminy  doprecyzował, że obecnej zmiany nie można utożsamić z wcześniejszym 
potrąceniem. W tej chwili Oświata w związku z zabraniem im środków na nowo 
przygotowała swój budżet. 
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Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 
uchwały 
 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
Kolejny przedstawiony przez Skarbnika Gminy projekt uchwały dotyczył zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2012 – 2015. 
 
 
W związku ze zmianami, jakie nastąpią w budżecie Gminy na 2012 rok – przede wszystkim 
w przychodach, jak również w wysokości deficytu, wielkości zaciągniętego kredytu oraz 
zmiany w przedsięwzięciach / inwestycyjnych z udziałem środków unijnych, środków 
własnych i przedsięwzięć realizowanych na mocy umów na więcej niż 1 rok / Burmistrz 
Więcborka wnioskuje o dokonanie zmian w wieloletniej Prognozie Finansowej.  
 
Zmiany w załączniku dotyczącym zadań inwestycyjnych z udziałem środków unijnych 
dotyczą:    
 
• Następuje inne niż pierwotnie planowano uwagi na rozłożenie kosztów inwestycji 

programu pn „Rewitalizacja Miasta Więcbork” z uwagi na to, że Urząd Marszałkowski 
narzucił wielkość, która musi zostać przerobiona w 2012 roku  
i wynosi ona 1. 220.879,74 zł.  

• W związku z koniecznością zachowania odpowiednich wskaźników w budżecie Gminy 
Burmistrz proponuje zdjęcie rozłożonej na wszystkie ujęte wcześniej lata, wszystkie 
zadania związane z budową placów zabaw z udziałem środków unijnych. 

• Z załącznika usunięte zostały również wszystkie remonty świetlic wiejskich. 
• Wykreślone zostaje również zadanie polegające na modernizacji Targowiska Miejskiego.   
 
Zmiany w załączniku dotyczącym zadań inwestycyjnych z udziałem środków własnych 
dotyczą: 
 
• Wprowadzenia nowego zadania inwestycyjnego polegającego na modernizacji Cmentarza 

Komunalnego. Proponuje się rozpoczęcie zadania w roku 2012 i skończenie w roku 2013., 
przeznaczając na ten cel po 75.000,00 zł na każdy rok. 

• Wykreślenia budowy parkingu na Osiedlu BoWiD. 
• Skrócenia czasu realizacji zadania dotyczącego budowy sali gimnastycznej w Sypniewie  

z 5 lat do lat 4 / zmiana narzucona została przez Urząd Marszałkowski. Nastąpi  
w związku z tym kumulacja wielkości wydatków  inwestycyjnych w latach 2013, 2014 i 
2015.  W roku 2012 środki pozostaną na dotychczasowym poziomie.   

 
Zmiana przychodów – Budżet Gminy uchwalony został w miesiącu grudniu, a rodzaj 
przychodów jakimi są środki wolne może być ujęty w ewidencji jeśli wynika on z ewidencji 
zdarzeń gospodarczych. W czasie uchwalania budżetu było to niemożliwe ponieważ 
sprawozdania z urzędów skarbowych, sprawozdanie z dochodów, Ministerstwa Finansów 
oraz subwencja oświatowa,  spływają do UM w miesiącu styczniu i lutym. Po uzyskaniu 
sprawozdań można było wyliczyć wielkość środków wolnych, które powodują, że kredyt 
który planowano wziąć na 2012 rok będzie w mniejszej wysokości o 1.204.205 zł.    
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Zwiększenie deficytu -  wprowadzenie zadań inwestycyjnych spowoduje zwiększenie 
deficytu o kwotę 782.275,86 zł. 
Kredyt, który gmina będzie musiała zaciągnąć w 2012 roku spada do kwoty 4.550.201,75 zł. 
 
Ponadto Burmistrz Więcborka proponuje wprowadzić nowe zadanie, wydatek bieżące, który 
realizowany będzie w dwóch latach – 2012 i 2013 roku tj. wykonanie Studium Uwarunkowań 
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego. Na ten cel w roku 2012 planuje się 
przeznaczyć kwotę 50.000,00 zł, a w 2013 roku kwotę 100.000,00 zł. Będzie to Studium dla 
całej gminy. Takiego Studium Gmina nie posiada. 
Kończąc Skarbnik poprosił, by radni poprawili błąd w dacie sesji, jaki zamieszczony został na 
projekcie uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję i jako pierwszy zadał pytanie, czy zakup wozu 
strażackiego został całkowicie wyrzucony z zadań inwestycyjnych. 
 
Tak – odpowiedział Skarbnik Gminy.  
 
Czym jest to spowodowane – zapytał radny Kuszewski. 
 
Brakiem środków. Nie osiągniemy wskaźników w wieloletniej prognozie – Skarbnik 
Gminy. 
 
Brakiem środków może nie, tylko potrzeba środków na co innego – radny Kuszewski. 
 
Tak. Wyrzucono to, by wykonać, między innymi, boisko „ORLIK” – potwierdził Skarbnik. 
Podkreślił również, że budżetu nigdy nie należy traktować ex post, czyli statystycznie. 
Zawsze należy traktować go dynamicznie, gdyż sytuacja może zmienić się z dnia na dzień. 
 
Radny Kuszewski odniósł się także do czasu budowy sali gimnastycznej w Sypniewie, który 
skrócił się o rok. Pytał, gdzie w związku z tym „wrzucono”, to co zaplanowano na rok 2016. 
 
To zostało rozbite na te trzy lata z wyjątkiem roku 2012, który nie został zmieniony. Urząd 
Marszałkowski określił to na cykl trzyletni, a ponieważ wystąpiły środki wolne w roku 
bieżącym / dochodów z tego tytułu w tym roku nie będzie/ możemy, to co było planowane 
wcześniej zrobić w tym roku bez otrzymania dochodów – wyjaśnił Skarbnik Gminy.  
 
 
Jakie są w tej chwili warunki finansowania tej sali – radny Kuszewski. 
 
Warunki się nie zmieniły 30 % - Skarbnik Gminy . 
 
Z tym że Urząd Marszałkowski swój udział cały czas pokrywa ze środków unijnych stąd też 
czas graniczny jest taki, jak w prognozie finansowej, ponieważ dopiero po tym czasie będzie 
następne rozdanie. Stąd tez w tym czasie musimy te pieniądze wykorzystać i rozliczyć – 
Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Środki te mogą się zmienić i mogą to być środki unijne z cyfrą 7 na końcu paragrafu lub 
środki krajowe  ale dla nas nie ma to żadnego znaczenia – Skarbnik Gminy. 
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Czy wydatki tegoroczne, będą kosztami kwalifikowanymi? – radny Kuszewski. 
 
Tak. Byliśmy na wspólnej naradzie, był p. Burmistrz, Przewodniczący RM i p. Wiceburmistrz 
i wyraźnie powiedziano, że będą to koszty kwalifikowane – Skarbnik Gminy. 
 
Czy jest to gdzieś zapisane? Czy jest jakiś program, projekt – radny Kuszewski. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, ze będzie podpisana stosowna umowa, a ewentualnie 
po przetargu jeżeli koszty spadną, podpisany zostanie aneks do umowy . Te rzeczy też są 
dynamiczne. 
 
Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję. 
 
Obecnych 9 radnych 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu glosowało - 8 radnych 
Wstrzymał się od głosu      - 1 radny 

 
 
 
W sprawach różnych Przewodniczący Komisji powrócił do kwestii zakupu wozu 
strażackiego, o którym mowa była w poprzednim punkcie informując, że otrzymał pismo  
z Ochotniczej Straży Pożarnej, w którym Zarząd OSP zwraca się o  rozważenie możliwości 
dofinansowania zakupu takiego wozu. Kwota wsparcia o jaką się wracają wynosi 400.000,00 
zł i najlepiej, gdyby to dofinansowanie nastąpiło jeszcze w tym roku.    
 
Radny Stanisław Posieczek wyjaśnił, że kwota ta, to promesa, która musi być zabezpieczona 
do Zarządu Wojewódzkiego. Radny przyznał, ze zna procedurę zakupu takiego wozu bo 
przez takową przechodził, kiedy OSP Sypniewo starało się o pozyskanie nowego samochodu. 
Wówczas 300.000,00 zł łącznie ze środkami z MSWiA nie wystarczyło i trzeba było szukać 
innych źródeł aby pokryć całość kosztu przedsięwzięcia. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że korzystając z całego pakietu dopłat Gmina musi 
dodatkowo zaciągnąć pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej, która cała wchodzi w zadłużenie Gminy i wówczas można po 
częściowej spłacie 30 % umorzenia. Zastanawia się nad jedną rzeczą, o której mówił już na 
posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/, a mianowicie nad tym, że OSP chce nowy samochód,  
a ma problemy ze znalezieniem zastępcy dla kierowcy wozu w na  czas odbywania przez 
urlopu. P co zatem kupować samochód za 700.000,00 zł, skoro nie będzie miał nim kto 
jeździć. Sprawa ta wywołał trochę scysji pomiędzy nim, a Prezesem Zarządu OSP, nadto 
sprawa oparła się o Komendanta Powiatowego OSP i ostatecznie rezerwowy kierowca się 
znalazł. Trzeba jednak powiedzieć jasno, że jeżeli ma zostać zakupiono samochód to nie po 
to, by on stał nieużytkowany. Jeżeli bowiem samochód zadysponowany przez Komendę 
Powiatowa Straży Pożarnej w Sępólnie nie wyjedzie, to automatycznie Więcbork wypada  
z Krajowego Systemu Jednostek Ratowniczo - Gaśniczych. Kwestia przekazana została  
p. Dropniskiej Prezesowi Zarządu, która zadziałała i kierowca się znalazł. 
 
Radny Kuszewski uznał, że po pierwsze należałoby sprawdzić, czy takie sytuację  
z wyjazdami rzeczywiście miały miejsce, uważa, ze na starym samochodzie takich sytuacji 
nie było. Poza tym odnosi wrażenie, że każdy pretekst jest teraz dobry, by wykluczyć 
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potrzebę zakupu nowego wozu. Radny Posieczek dobrze pamięta, jakie toczył boje, aby do 
sypniewskiej OSP pozyskać nowy wóz i wówczas wszystkie argumenty przemawiały „za” – 
nawet liczba wyjazdów przemawiała, wbrew pozorom, bardziej za Sypniewem niż za 
Więcborkiem / nie wie dlaczego?/. Do tej pory wszystko wydaje się działało poprawnie,  
a teraz wynajduje się rzeczy  przeczące temu obrazowi i sam nie wie skąd się to bierze. 
Osobiście jest zdania, że warto podjąć temat zakupu nowego wozu dla więcborskiej jednostki 
OSP, bo kiedy mowa była o zakupie takowego dla Sypniewa, to on chyba najwięcej 
„boksował się” z radnym Posieczkiem o to, do której z jednostek powinien ten wóz trafić. 
Wówczas wóz trafił do Sypniewa ale mówiono też, że skoro teraz jest dla Sypniewa, to 
później będzie dla Więcborka. Pozostaje pytanie, kiedy to „później” nastąpi? Czy dopiero 
wówczas, kiedy samochód będzie całkowicie niezdatny do użytku i zostanie wyłączony ze 
służby? 
 
Burmistrz Wi ęcborka zgodził się co do tego, że Więcborkowi ten samochód jest potrzebny  
i świadczy o tym najlepiej liczba wyjazdów do zdarzeń. Natomiast na dzień dzisiejszy należy 
zrobić wszystko, by dysponowanie samochodem sypniewskim było większe przez Komendę 
Powiatową. Jednostka ta jest również w Krajowym Systemie Jednostek Pożarniczo- 
Gaśniczych i na dzień dzisiejszy jest to najnowsze auto w gminie, które powinno zacząć 
więcej wyjeżdżać. Najbardziej bulwersuje jednak fakt, że kiedy trzy lata temu planowany  był 
zakup samochodu dla Sypniewa, na spotkaniu z Zarządem OSP wskazywał na fakt, że 
jednostka więcborska wyjeżdża więcej i należałoby zakupić samochód dla niej, a obecnie 
przez nią użytkowany przekazać do Sypniewa. Wtedy p. Dropinska i Zarząd Gminny OSP 
wypowiadał się jednoznacznie, że dla Więcborka na razie nie jest potrzebny ale jest potrzebny 
w Sypniewie. Oburza go postawa p. Dropinskiej, która chce aby zakup nastąpił, tu i teraz”,  
a wpisany był na rok 2013. Podczas rozmowy z Sekretarzem Wojewódzkim OSP dowiedział 
się, że rok 2012 i 2013, to lata przewidziane na większe dofinansowania. Taka sytuacja wzięła 
się między innymi z tego, że wyprodukowanych zostało sporo samochodów ciężkich  
i gdzieś należy je upłynnić. Podejrzewa też, że gdyby poczekać do roku 2014 , to dopłaty 
będą nadal, a samochody będą jeszcze tańsze. 
 
Pytanie tylko, czy samochód doczeka do 2014 roku? – radny Kuszewski. 
 
Radny Stanisław Posieczek mówił, że jeżeli chodzi o kierowców, to jest tak, ze każda 
jednostka wchodząca w skład Krajowego Systemu musi mieć czterech kierowców 
dodatkowych. Kierowcy w Sypniewie mają uprawnienia aktualne, podobnie jest  
w Więcborku. dziwi się zatem, że nie ma zastępstwa. W Sypniewie kierowca zatrudniony jest 
na ¾ etatu ale jego gotowość jest przez 24 godziny na dobę. Jeżeli sam gdzieś wyjeżdża, to 
powierza komuś wykonywanie tej funkcji. Radny wskazał również nieprawidłowości  
w angażowaniu jednostek do wyjazdów. Jego zdaniem wpływ na to miało podjecie uchwały 
dotyczącej wypłacania ekwiwalentu za wyjazdy do zdarzeń. 
 
Tak ale ekwiwalent wprowadzono 2-3 lata temu, a statystyki o których mówimy były takie 
same, kiedy podejmowaliśmy decyzję – radny Kuszewski. 
 
 
Radny Posieczek wspomniał również, że poprzedni wóz służył jednostce sypniewskiej 35 lat 
i był rzeczywiście wysłużony. Gdyby nie umiejętności naprawcze panów Fojucik, to na 
pewno już wcześniej samochód przestałby funkcjonować. Po przekazaniu samochodu 
jednostce w Radzymiu samochód „stoi w pokrzywach”. Radny przyznał, że jest oczywiście za 
tym, by jednostka w Więcborku dostała nowy wóz pożarniczy. 
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Radny Piłka pytał w jakiej wysokości trzeba by było zaciągnąć pożyczkę z WFOŚiGW. 
 
Możemy zaciągnąć w wysokości 75% tej brakującej części – tych 400.000,00 zł. Ta pożyczka 
może zostać umorzona w 30 % / kwota 90.000,00 zł / ale dopiero w roku 2019 – wyjaśnił 
Skarbnik Gminy. 
 
Radny Piłka był zadania, że nie można sprawy całkowicie odpuszczać i mówić, że 
Więcborkowi nie jest potrzebny samochód. Więcbork przez cały czas był i jest jednostką 
wiodącą w gminie i środki na ten zakup powinny się znaleźć. Mieszkańcy nie powinni 
odnieść wrażenia, że Gmina jest już tak biedna, że nie może zapewnić im bezpieczeństwa.   
 
Przewodniczący Komisji kończąc dyskusję zauważył, że na dzień dzisiejszy nie ma 
możliwości „wstawienia”  zakupu samochodu do budżetu należy jednak pamiętać o tym, że 
kiedyś ta inwestycję trzeba w nim ująć. 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Komisji  
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